
 

 

J e g y z ő k ö n y v  

 

Készült Bezenye Községi Önkormányzat Képviselő-testülete rendkívüli ülésén, 2020. 

augusztus 18-án 18 órakor a községháza tanácstermében. 

 

Jelen vannak: Márkus Erika polgármester elnökletével, Szakos Géza, Hiltser Mátyás, Nusser  

Györgyné, Sándor Vincéné, Kammerhofer Lívia, Antonovich Gáspár képviselők 

  

dr. Gáli Péter jegyző  

Kammerhofer Róbert Horvát Nemzetiségi Önkormányzat elnöke 

Dr. Iván Endre háziorvos 

 

Érdeklődők: 5 fő 

 

Márkus Erika polgármester: köszönti a képviselő-testületi ülésen megjelenteket. Az ülést 

megnyitja.  

 

Mielőtt az ülés hivatalos részét megkezdenék, átadja a Magyar Falu Program orvosi műszer 

pályázaton elnyert eszközöket a háziorvos részére. Az eszközök (gyermek és felnőtt 

hallásvizsgáló, magzati szívhang vizsgáló, EKG, laptop) a falu lakosságának színvonalas 

ellátását fogják szolgálni. 

 

Dr. Iván Endre háziorvos: átveszi az eszközöket. Köszöni a támogatást. Az eszközöket a falu 

lakossága egészségének megőrzésére használják.  

 

Márkus Erika polgármester: megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel valamennyi 

képviselő jelen van. A képviselő-testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítésére felkéri Szakos 

Géza és Hiltser Mátyás alpolgármestereket. 

 

A meghívó tartalmazza a napirendi javaslatot.  

Az SZMSZ 19. § (8) bekezdése alapján rendkívüli ülésen csak a meghívóban szereplő napirendi 

pont tárgyalható. 

 

Elmondja továbbá, hogy Nusser Györgyné képviselő kezdeményezte az ülés napirendjére 

felvenni a „Döntés a helyi vállalkozók által benyújtott petíció, szóban történő megtárgyalására, 

egyeztető-megbeszélő formában, az előterjesztésben javasolt résztvevőkkel. A csatolt 

kezdeményezés arról szól, hogy a képviselő-testület és a bizottság tagjai élve javaslattételi 

lehetőségükkel, kérik a polgármestert, hogy a helyi vállalkozók által az ipari parki területek 

felosztásával kapcsolatban benyújtott petíciójukra hívjon össze egyeztető-megbeszélő 

tárgyalást. A megküldött levél egyébként nem felel meg az SZMSZ szerint az előterjesztés 

kritériumainak. 

 

Az üggyel kapcsolatban szeretném a képviselő-testületet tájékoztatni: 

 

Amikor a vállalkozók megkerestek engem, s a képviselőket, kértem az ipari park értékesítésével 

megbízott Movinnov Kft. szakmai véleményét az ügyben. A Movinnov által írt véleményt 

továbbítottam a képviselők részére, melyre Szakos Géza alpolgármester úr az alábbiakat írta: 

 



„A jól megfontolt egyeztetések és döntések után, a többségi akarat által jóváhagyott képviselő-

testületi határozatoknak végrehajtásra kell kerülni. 

Annak, a határozatok elfogadás után, halasztó hatálya nincs. 

A határozat-hozatal után a polgármesternek az a feladata, hogy kötelező érvényűen, a kitűzött 

határidőre végrehajtsa, végrehajtassa azokat. 

Ha nem ezt teszi, akkor a határozatok ellen cselekszik, tehát feladatait nem hajtja végre, vagyis 

szabályt szeg, melynek következményei kell, hogy legyenek. 

Ez vonatkozik az ipari parki területek értékesítésére és bármi másra is. 

Sok, fontos, számonkérő ügyeink is azért álltak, állnak, azért nem valósultak meg, mert a 

határozathozatal után (érthetetlen okoktól vezérelve) a polgármester nem szerzett érvényt a 

határozatok végrehajtására, nem tett meg mindent azért, hogy sikeresen végrehajtásra 

kerüljenek. 

 

Kérem tisztelt Polgármester Asszonyt, hogy a határozatok értelmében szíveskedjen cselekedni 

és azokat végrehajtani, végrehajtatni, érvényt szerezve döntéseinknek. 

Addig, amíg más, ezt felülíró határozat nem születik, az a határozat az érvényes, melyről döntést 

hoztunk, legyen az bármilyen ügy is. 

A határozatok és szabályok ellen ható intézkedéseknek jogkövetkezményei kell, hogy legyenek. 

 

Elemi érdekünk, hogy az ipari park ingatlan elemei minél előbb értékesítésre kerüljenek és 

funkciójának megfelelően üzemeljenek, hasznot hozva a falunak. 

A petíciót benyújtóknak szívesen segítek abban, hogy megoldásos egyesség szülessen ügyükben 

és ők maguk is együttesen próbálják ügyüket kezelni.  

Kérem tisztelt Polgármester Asszonyt, szíveskedjen ezt közvetíteni feléjük.” 

 

Alpolgármester úr válasza felháborító. Polgármesterként tudom a feladatomat, munkámat a 

jogszabályok betartásával végzem, a falu érdekében.  

 

Az ipari park telekalakításával kapcsolatos petícióra határidőben elkészült a válasz, melyet 

postáztunk az érintetteknek. A választ valamennyi képviselő rendelkezésére bocsátottam. 

 

Alpolgármester úr kioktató levelét követően egy héttel pedig egyeztető-megbeszélő tárgyalás 

összehívására tett javaslatot arra hivatkozással, hogy a vállalkozók nem kaptak választ. 

Szeretném felhívni alpolgármester úr figyelmét, hogy a válasz határidőben elkészült. Ha 

alpolgármester úr a falu ügyeiről a hivatalban érdeklődne, akkor pontos információt kaphatna. 

Szeretném felhívni a figyelmet, hogy a helyi vállalkozókkal való egyeztetés, megbeszélés 

összehívására nem kell, hogy a képviselő-testület határozattal utasítson.  

Az a véleményem, hogy a vállalkozóknak először meg kell ismerni a szakmai álláspontot az 

ügyben, amelyről tájékoztattam őket írásban. Ezt követően – ha ők igénylik – semmi akadálya 

egy megbeszélés összehívásának.  

 

Szakos Géza alpolgármester: a legutóbbi testületi ülésen is az SzMSz-re hivatkozással 

elutasításra került a módosító indítványa. Sajnálattal vették tudomásul, hogy azon az ülésen 

sem a polgármester asszony, sem a jegyző úr nem állt a helyzet magaslatán, amikor a módosító 

javaslatát nem vették napirendre. Úgy gondolja, hogy a módosító javaslatának elutasítása nem 

volt jogszerű és szabályszerű. 

 

Márkus Erika polgármester: Szakos Géza alpolgármester úrnak válaszolja, attól, hogy módosító 

indítványnak neveznek egy beadványt, az nem azt jelenti, hogy valóban az. A közigazgatásban 

a beadványokat a tartalmában kell vizsgálni. Ha egy Ladára ráragasztják a Mercedes emblémát, 



attól az még nem lesz Mercedes. A módosító indítványként benyújtott kezdeményezés egy 

előterjesztés volt, mellékletek nélkül. Két oldalas előterjesztéshez öt oldalas módosító 

indítványt került beterjesztésre, amit nem lehet a címben jelöltek szerint kezelni. 

Alpolgármester úr levelére pedig a választ megadta.+ 

 

Dr. Gáli Péter jegyző: az előző képviselő-testületi ülésen a meghívóban jelzett napirendeket a 

bizottságok tárgyalták. Ehhez képest alpolgármester úr által módosító indítványnak nevezett 

irata nem az volt, hanem egy komplett előterjesztés, amely több, majd csak a későbbiekben 

meghozandó döntés kieszközlésére irányult.  

 

Márkus Erika polgármester: ha alpolgármester úr problémásnak tartja a munkánkat, akkor 

javaslom , hogy az a megfelelő szervek felé forduljon jogorvoslattal. Úgy gondolja, hogy 

részükről teljesen tiszta volt az ügy. Mindenkinek szíve-joga jogorvoslatot kérni. 

 

Szakos Géza alpolgármester kijelenti nem szeretne élni a törvényesség miatt jogorvoslattal.  

 

Nusser Györgyné képviselő kifejti, hogy ő az előterjesztője annak a javaslatnak, hogy a helyi 

vállalkozókkal személyes megbeszélés jöjjön létre az ipari park ügyében. Arra szerette volna 

kérni a polgármester asszonyt, hogy a vállalkozókkal a személyes megbeszélés mielőbb jöjjön 

létre. Elfogadja, hogy erre nem kell testületi határozat, de kéri, hogy a személyes megbeszélésre 

mielőbb kerüljön sor. 

 

Márkus Erika polgármester: a helyi vállalkozók írásban keresték meg a képviselő-testület 

tagjait. Az írásbeli megkeresésre írásban kell választ adni. A megkeresésre a helyi 

vállalkozóknak a válasz postázásra került. Amennyiben szükséges, természetesen egyeztetni 

fog a vállalkozókkal, az ipari park értékesítésével megbízott kft. bevonásával.  

 

Hiltser Mátyás alpolgármester: a helyi vállalkozók 1.000 nm nagyságú ingatlanokat 

szeretnének az ipari parkban vásárolni. Az ipari park területei közül három területet szinte 

lehetetlen továbbosztani. Egy terület van, amit 4-5 vállalkozó közösen meg tudna vásárolni 

egymás közötti használati megállapodás megkötése mellett.  

 

Márkus Erika polgármester  javasolja a képviselő-testületnek a meghívóban javasolt napirend 

elfogadását. Aki azt elfogadja, szavazzon. 

 

 

A képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

 

81/2020.(VIII.18.)       határozat 

 

A képviselő-testület az ülés napirendjét az alábbiak szerint hagyta jóvá: 

 

 

1.) 2019. évi kiegészítő hozzájárulás 

2.) A Magyar Falu Program keretében „Faluházak felújítása” című alprogramra pályázat 

benyújtása 

3.) A települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárláshoz kapcsolódó 

támogatás igénylése 

4.) Kitüntetési javaslatok (zárt ülésen 



 

 

1.napirendi pont 

 

2019. évi kiegészítő hozzájárulás 

 (1. sz. melléklet) 

 

Márkus Erika polgármester: a térségi társulásba a tagönkormányzatok által befizetett kiegészítő 

hozzájárulásból 11 038 969 Ft a tavalyi évben nem került felhasználásra. A társulás tanácsa azt 

kéri a tagönkormányzatoktól, hogy a megmaradt összeget a társulás által fenntartott 

intézmények működésére, illetve az intézményi felújításokra hagyják a társulásnál. Bezenye 

Község Önkormányzata esetében az ott maradt összeg hozzávetőlegesen 200.000 Ft-ot jelent. 

 

Nusser Györgyné képviselő: a pénzügyi bizottság megtárgyalta az előterjesztést. A bizottság 

egyhangúlag támogatja azt, hogy a kiegészítő támogatásból megmaradó összeg maradjon a 

társulás költségvetésébe az előterjesztésben szereplő felújítási célok megvalósítására. 

 

Márkus Erika polgármester: hozzászólás nem volt, ezért szavazásra bocsátja az előterjesztett 

határozati javaslatot, hogy a társulás által fenntartott intézmények működéséhez, valamint a 

működést szolgáló ingatlanok állagmegóvásához kapcsolódóan a társulás költségvetésében 

hagyja a fel nem használt hozzájárulást.  

 

 

A képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

 

82/2020.(VIII.18.)      határozat 

 

 

1. Mosonmagyaróvári Térségi Társulás Társulási Tanácsa a Társulás 7/2019. (II.26.) TT 

határozata alapján, valamint a Társulási Tanács 48/2017.(XI.07.) TT. határozata és a                       

5/2019. (II.26.) TT határozat alapján, a társulási tagönkormányzatoktól kiegészítő 

hozzájárulás megfizetését állapította meg, 1.223 Ft/lakos összegben. 

 

Kiegészítő hozzájárulás 2019. évi elszámolása, figyelembe véve a kormányzati 

funkciókhoz tartozó 2019.december 31-ig pénzforgalmilag teljesült kiadásokat, 

valamint 2019. december 31-ig pénzforgalmilag teljesült saját bevételeket, befolyt 

központi-, állami támogatásokat, a következő: 

Feladatok 

Család és 

gyermekjóléti 

szolgálat 

Szociális 

étkeztetés 

Házi 

segítségnyújtás 

és 

jelzőrendszeres 

házi 

segítségnyújtás Összesen 

2019. december 31-ig 

teljesült kiadás 107 485 523 Ft 84 636 644 Ft 118 697 201 Ft 310 819 368 Ft 

2019. december 31-ig 

teljesült bevétel 4 375 367 Ft 44 545 432 Ft 23 352 378 Ft 72 273 177 Ft 



Állami támogatás 

(minimálbér 

támogatással együtt) 58 968 000 Ft 31 164 760 Ft 64 877 810 Ft 155 010 570 Ft 

Intézményi bevétellel 

és állami támogatással 

nem fedezett kiadás 44 142 156 Ft 8 926 452 Ft 30 467 013 Ft 83 535 621 Ft 

      

Teljesített kiegészítő hozzájárulás a hiány finanszírozáshoz 94 574 590 Ft 

      

A kiemelt kormányzati funkciók vonatkozásában fel nem használt 

hozzájárulás -11 038 969 Ft 

 

2. Bezenye Községi Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a Társulási 

Tanács 48/2017.(XI.07.) TT. határozata és a 5/2019. (II.26.) TT határozat alapján 

megállapított, 2019. évben befolyt, jelen határozat 1. pontjában bemutatott kormányzati 

funkciókra fel nem használt hozzájárulást a Társulás által fenntartott intézmények 

működéséhez, valamint a működést szolgáló ingatlanok állagmegóvásához 

kapcsolódóan a Társulás költségvetésében hagyja. 

 

3. Bezenye Községi Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert, 

hogy döntéséről a Társulás elnökét tájékoztassa.  

 

 Felelős: Márkus Erika polgármester 

 Határidő: ülést követő napon 

 

 

2. napirendi pont 

 

A Magyar Falu Program keretében „Faluházak felújítása” című alprogramra pályázat 

benyújtása 

 (2. sz. melléklet) 

 

Márkus Erika polgármester: a Magyar Falu Program  keretében megjelent az új pályázat, 

melynek keretében Magyarország területén működő 5000 fő, és ez alatti állandó lakosságszámú 

települések önkormányzatai tulajdonában lévő polgármesteri hivatalként, vagy akként is 

funkcionáló többcélú intézmények – „Faluházak” – megújítására, fejlesztésének támogatására 

van lehetőség. Bezenye számára az elnyerhető támogatási összeg 14 millió forint. A hivatal 

épületének tetőfelújítására szeretnék a pályázatot benyújtani.  

 

Nusser Györgyné képviselő: a pénzügyi bizottság megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag 

támogatja a pályázat benyújtását, a szükséges nyilatkozatok megtételét.  

 

Márkus Erika polgármester: kérdés, észrevétel nem volt, ezért szavazásra bocsátja az 

előterjesztett határozati javaslatot a hivatal épületének tetőfelújítására vonatkozóan. 

 

 



A képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

 

83/2020.(VIII.18.)      határozat 

 

 

1. Bezenye Községi Önkormányzat Képviselő testülete pályázatot nyújt be a Magyar Falu 

Program keretében ( kiírás kódszáma: MFP-FHF/2020.) a „Faluház” tetőfelújítására. 

 

2. Bezenye Községi Önkormányzat fenntartási kötelezettséget vállal arra, hogy az 

elszámolás jóváhagyásáról szóló döntés hatályba lépését követő hónap első napjától 

számított öt éven át a felújított faluházat fenntartja. 

 

3. A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a támogatási szerződés aláírására, a 

szükséges nyilatkozatok megtételére. 

 

Felelős: Márkus Erika polgármester 

Határidő: 2020. december 31. 

 

 

3.napirendi pont 

A települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárláshoz kapcsolódó támogatás 

igénylése 

 (3. sz. melléklet) 

 

Márkus Erika polgármester: a belügyminisztérium 2020. évre is kiírta a települési 

önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárláshoz kapcsolódó támogatás igénylésére 

vonatkozó pályázatot. Bezenye eddig nem élt a támogatás igényléssel. Javasolja, hogy a 

támogatás keretében szén beszerzésére vegyék igénybe. A pályázati önrész 113.400.- Ft.  

 

Nusser Györgyné képviselő: a pénzügyi bizottság megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag 

támogatja a szociális célú tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó támogatás igénylését az 

előterjesztett határozati javaslat szerint. A képviselő-testületnek a szociális rászorultság és az 

igénylés feltételeit szabályozó önkormányzati rendeletet meg kell alkotnia.  

 

Márkus Erika polgármester: mivel  hozzászólás nem volt, ezért javasolja az előterjesztett 

határozati javaslat elfogadását.  

 

 

A Képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

84/2020.(VIII.18.)      határozat 

 

 

1. Bezenye Községi Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy szociális célú 

tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó kiegészítő támogatást igénybe kívánja venni, az 

ehhez szükséges 114.300.- Ft önrész megfizetését 180 q barna kőszén 

ellentételezéseként biztosítja.  

 

Vállalja továbbá a támogatásban részesítettek számára a kiszállítás költségét. 



 

A Képviselő-testület vállalja, hogy a támogatásban részesülőktől ellenszolgáltatást nem 

kér. 

 

A Képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a pályázat benyújtásával 

kapcsolatos intézkedéseket tegye meg. 

 

Felelős: Márkus Erika polgármester 

Határidő: 2020. augusztus 31. 

 

2. A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a szociális rászorultság és a 2020. 

évi igénylés részletes feltételeit szabályozó önkormányzati rendeletet készítse elő és 

azt terjessze a jóváhagyásra a testület elé.  

 

Felelős: Márkus Erika polgármester 

Határidő. 2020. október 31. 

 

 

A képviselő-testület zárt ülésen folytatta munkáját. 

 

 

K.m.f. 

 

 

 

Márkus Erika          dr. Gáli Péter 

polgármester          jegyző 

 

 

 

 

Hiltser Mátyás          Szakos Géza 

hitelesítő          hitelesítő

            

 


